

سياسة الأمن والسلامة 2026 - 2027

Health and Safety Policy

The health and safety policy at Safir International Kindergarten has been established on the premise that the Early Years Foundation Stage (EYFS) is one of the most crucial stages where heightened safety measures are required due to the young age of the children. At this age, children typically lack sufficient awareness and understanding of personal safety, driven by their natural curiosity and inability to recognize the dangers of certain actions. Given their vulnerability to injuries and accidents, it is imperative for those responsible for kindergartens to provide the highest levels of safety, strictly adhering to and implementing safety rules, procedures, and guidelines.	تم وضع سياسة الصحة والسلامة في روضة سفير الدولية على أساس أن المرحلة التأسيسية الأولى (EYFS) هي من أهم المراحل التي يجب فيها زيادة مقدار إجراءات الأمن والسلامة. ذلك بسبب أعمار الطلاب في هذه المرحلة، حيث لا يمكن لهم بأي حال من الأحوال أن يكونوا على وعي كافٍ وفهم كامل حول الأمن والسلامة الشخصية. يعود هذا إلى أن سنهم يمثل أحد الأسباب الرئيسية في حجبهم للفضول وعدم إدراكهم لخطورة بعض الأفعال. لذا، فهم معرضون في أي وقت للإصابة والحوادث، مما يستوجب على الجهات المسؤولة عن رياض الأطفال توفير أقصى درجات الأمن والسلامة وتطبيق قواعدها وإجراءاتها وإرشاداتها بأعلى درجات الالتزام.
Safety Procedures - The kindergarten principal must conduct a risk assessment to identify potential hazards children may face and implement appropriate safety measures. - Play and recreational activities should be monitored, ensuring that areas designed for movement and play adhere to health and safety guidelines. - All play and art materials should be made from non-hazardous substances and should not pose any risk (e.g., sharp edges or small parts that could be swallowed). - Teachers must always be present in the classrooms, ensuring children are never left alone for any reason. - A survey should be conducted for each child with the help of the family to identify any illnesses, necessary medications, or allergies. - Every class supervisor must ensure no children are left behind in their area at the end of each school day. - At the end of the school day, it is crucial that the administration ensures children are only handed over to their parents or authorized persons. - In the event of delayed pickup by parents, they should be contacted, reminded, and, if repeated, summoned to discuss the potential risks. - Children should never be allowed to go to the bathroom, get water, or roam inside the kindergarten without supervision. - Conduct a headcount every class or period to ensure all children are accounted for. - The administration should suggest measures to enhance overall safety and security. - Monitor the adherence of teachers, students, and everyone in the kindergarten to safety and security guidelines.	إجراءات الأمن والسلامة - تقييم المخاطر: يجب على مديرة الروضة إجراء تقييم دوري للمخاطر المحتملة التي قد يتعرض لها الأطفال، ووضع إجراءات للأمن والسلامة لتقليل هذه المخاطر. - بيئة اللعب: يجب أن تكون أساليب اللعب والترفيه للأطفال ضمن إرشادات الصحة والسلامة، ويجب أن تكون المجالات المصممة للحركة واللعب آمنة. - الأدوات والمواد: يجب أن تكون أدوات اللعب أو الرسم مصنوعة من مواد غير ضارة صحياً، ولا تكون خطرة أو ذات حواف مدببة أو صغيرة يسهل ابتلاعها. - الإشراف: يجب أن يتواجد المعلمون في غرف الأطفال بشكل دائم، ولا يُسمح بترك الأطفال لوحدهم في الغرف تحت أي ظرف. - الحالة الصحية للطلاب: يجب على الروضة جمع استبيان صحي لكل طفل بالتعاون مع الأسرة لمعرفة أي أمراض أو حساسية أو أدوية يجب أن تكون الروضة على علم بها. - التأكد من خلو المكان: يجب على كل مشرفة فصل التأكد من خلو المكان من أي طفل عند نهاية كل يوم دراسي. - استلام الطلاب: يجب التأكد من استلام الطفل من قبل الأهل أو الأشخاص المصرح لهم فقط عند نهاية اليوم الدراسي. - التأخر في الاستلام: في حال تأخر الأهل عن استلام الطفل، يجب الاتصال بهم، وإذا تكرر الأمر يتم استدعاء ولي الأمر للتنبيه بخطورة الأمر. - المرافقة: لا يُسمح للأطفال بالذهاب لدورات المياه أو شرب الماء أو التجول داخل الروضة دون مرافقة. - إحصاء الحضور: يجب عمل إحصاء كل حصة أو فترة للتأكد من وجود جميع الأطفال. - التفتيش الدوري: يجب إجراء تفتيش دوري على جميع الأماكن والمعدات وأجهزة السلامة ومعدات الإطفاء للتأكد من صلاحيتها. - الإسعافات الأولية: تقديم الإسعافات الأولية لمن يحتاج إليها. - إجراءات مكافحة الحريق: مكافحة الحريق باستخدام وسائل الإطفاء المتوفرة في حال القدرة عليها فقط دون المخاطرة.

	- Conduct risk assessments, establish policies, and provide instructions to prevent accidents. - Perform regular checks on all premises, equipment, safety devices, and fire extinguishers to ensure their functionality and validity. - Provide necessary safety requirements (with administrative assistance), such as instructional signs and other safety needs. - Designate a safe assembly point and inform every one of its location. - Instruct students and teachers on evacuation exits and gathering at the pre-designated safe point. - Administer first aid to anyone in need. - Define the duties and responsibilities of each supervisor in the kindergarten to ensure evacuation and secure the area. - Firefighting should only be attempted if it can be done safely without any risk. - Form a crisis management team (School Safety Committee) and outline their responsibilities.		
Safety Procedures for Children with Special Needs	- Train all staff in the kindergarten for children with special needs on first aid, rescue, and firefighting. - In emergencies (e.g., fires), evacuate children with special needs by carrying them or using a blanket for transport. - Assign a safety officer in schools for children with special needs responsible for training, emergencies, evacuations, and inspections, supported by trained assistants. - Conduct mock emergency and evacuation drills to prepare and train children with special needs.	- تدريب جميع العاملين في الروضة على الإسعافات الأولية والإنقاذ والإطفاء. - إخلاء ذوي الاحتياجات الخاصة في حالات الطوارئ (مثل الحرائق) بالحمل أو باستخدام بطانية للنقل. - تعيين مسؤول عن السلامة في الروضة يكون مسؤولاً عن التدريب وحالات الطوارئ والإخلاء والتفتيش، ويعاونه عدد من المساعدين المدربين.	إجراءات السلامة لذوي الاحتياجات الخاصة
Safety Guidelines for Using School Buses:	- Ensure children wear seat belts. - Instruct drivers not to speed and to obey traffic rules. - Ensure children are picked up and dropped off at specific times, only to the parents or authorized persons. - We provide bus services for students within the kindergarten to all areas of Doha. - Ensuring the safety of children on the bus is the responsibility of a specialized supervisor who must care for the children inside the bus.	- ربط حزام الأمان للأطفال. - التنبيه على السائق بعدم الإسراع واحترام قواعد المرور. - استلام وتسليم الأطفال لذويهم فقط في وقت محدد. - توفير مشرفة متخصصة داخل الحافلة للحفاظ على أمن وسلامة الأطفال.	مراعاة قواعد الأمن والسلامة عند استخدام الحافلات المدرسية
Precautions to Ensure	Adhere to the following general rules: 1. Implement health and safety procedures. 2. Follow all preventive measures to prevent the spread of infections and adhere to the guidelines issued by the World Health Organization.	تطبيق جميع إجراءات الصحة والسلامة والوقاية من العدوى وفقاً لتوصيات منظمة الصحة العالمية ووزارة الصحة القطرية، مثل: • الالتزام بالنظافة الشخصية وغسل اليدين بشكل مستمر. • الالتزام بأداب السعال والعطس.	الإجراءات المتخذة لضمان صحة

	Organization and the Ministry of Health in Qatar, as follows: ○ Maintain personal hygiene and wash hands regularly. ○ Adhere to proper etiquette for coughing and sneezing. ○ Ensure no attendance if symptoms of contagious diseases such as chickenpox or fever appear and notify the kindergarten administration to take appropriate measures.	• التأكيد على عدم الحضور في حالة ظهور أي أعراض لأمراض معدية مثل الجدري أو الحمى، وإبلاغ إدارة الروضة لاتخاذ الإجراءات المناسبة.	
Logistical Aspects	Requirements for the Kindergarten: 1. A plan outlining the pathways for student movement from the external gate of the kindergarten to the classrooms. 2. Provision of treatments and medical supplies required within the clinic. 3. Provision of waste bins and bags, appropriately distributed within the kindergarten in waiting areas, entrances, hallways, classrooms, and offices. 4. Medical preventive supplies in accordance with the recommendations of the Qatari Ministry of Health (masks, gloves, sanitizers). 5. Cleaning and disinfecting tools and materials. 6. Daily cleaning of the kindergarten premises after staff and students leaves. 7. Provision of a scanner device for temperature checks.	- توفير خطة توضح مسارات حركة الطلاب ابتداءً من دخولهم من البوابة الخارجية للروضة وحتى الصفوف الدراسية. - توفير العلاجات والمستلزمات الطبية في العيادة. - توزيع سلال المهملات وأكياس خاصة بها في أنحاء الروضة. - توفير المستلزمات الطبية الوقائية مثل الكمادات والقفازات والمعقمات. - تنظيف مبنى الروضة يومياً بعد انصراف الطلاب والعاملين.	الجانب اللوجستي
Awareness and Communication	Internal Awareness at the Kindergarten: 1. Provide instructional posters for students regarding health and safety regulations throughout the kindergarten. 2. Ensure no crowding while students are present, entering, or leaving to maintain student safety. 3. Educate all staff in the kindergarten about health and safety procedures and regulations. 4. Communicate awareness messages to parents via text messages, email, and the kindergarten phone, confirming that all health and safety measures have been taken to protect students and staff from any infection spread. Educate on the importance of healthy eating and personal hygiene for the student, such as washing hands, trimming nails, cutting hair, following proper etiquette for coughing and sneezing, and not bringing the student to the kindergarten if	- توفير ملصقات إرشادية في أنحاء الروضة توضح ضوابط الصحة والسلامة. - توعية العاملين وأولياء الأمور بأهمية اتباع إجراءات الصحة والسلامة. - توعية أولياء الأمور بأهمية النظافة الشخصية وتناول الطعام الصحي وعدم إحضار الطفل إلى الروضة في حالة ظهور أي أعراض مرضية.	الجانب التوعوي والتواصل

	symptoms such as fever and cough appear, with the necessity to inform the kindergarten to take the necessary measures to prevent the spread of infection among students.		
Health Procedures	The nurse assesses cases and collaborates with the kindergarten administration to ensure proper implementation of health procedures and oversee the enforcement of health and safety regulations within the kindergarten.	تقوم الممرضة بتقييم الحالات ومشاركة إدارة الروضة في اتخاذ القرارات للتأكد من تنفيذ الإجراءات الصحية بشكل صحيح والإشراف على تطبيق ضوابط الصحة والسلامة.	الإجراءات الصحية